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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare och 

tid för justering 

Det utsända förslaget till dagordning godkändes. Protokollet 

justeras av ordföranden och vice ordföranden torsdag den 8 

december och anmäls därefter till stadsdelsnämnden den 15 

december. 

 

§ 2 Uppdaterad balanslista 

Balanslistorna över aktuella respektive utförda uppdrag från 

nämnden har uppdaterats och biläggs detta protokoll (se bilaga 1 

och bilaga 2). 

 
§ 3 Utvärdering av medborgarforum 2015–2016 

Rådet diskuterade resultatet av nämndens satsning på 

medborgarforum i olika stadsdelar. Hittills har följande forum 

genomförts. 

 

2015: 

 Fagersjö tisdag den 20 oktober  

 Hökarängen torsdag den 12 november  

 

2016: 

 Fagersjö tisdag den 8 mars  

 Gubbängen torsdag den 12 maj  

 Hökarängen tisdag den 20 september  

 Farsta strand torsdag den 13 oktober  

 Fagersjö torsdag den 10 november  

 

Både rådet och förvaltningen konstaterade att antalet besökare 

har varierat, från en handfull till ett fyrtiotal. (Till forum i 

Gubbängen kom ingen eftersom förvaltningen hade missat att 

annonsera, troligen eftersom kommunikatören hade slutat och 

ännu inte ersatts av någon ny.) I Fagersjö kan det vara så att en 

viss mättnad har nåtts. 

 

Vid de flesta forum har det varit svårt att komma vidare från den 

inledande presentationen av nämnd och förvaltning till samtal i 

mindre grupper mellan förtroendevalda och invånare. Direkt efter 

inledningen ställer ofta någon en fråga, som besvaras och följs av 

flera frågor. Ibland deltar också inbjudna gäster från andra 
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förvaltningar och berättar om sådant som är aktuellt i området. 

Eftersom sådan information antas vara intressant för alla 

besökare läggs även den punkten först under kvällen.  

 

För att åstadkomma de önskade bordssamtalen mellan invånare 

och förtroendevalda föreslogs att samtalen kring de tematiska 

borden inleds direkt, utan någon allmän presentation och 

inledning. Dessutom kan antalet teman vara något färre. Den 

inledande allmänna informationen läggs istället i slutet av 

kvällen, om den bedöms behövas alls. Inbjudan till forumen kan 

också formuleras tydligare: ”Kom och samtala med oss i 

nämnden om …”.  

 

Martin Westin tog åter upp frågan om hur fler invånare kan 

lockas att besöka medborgarforumen. Eftersom mun-mot-mun-

metoden fungerar bäst är det en fråga om resurser.  

 

Stadsdelsdirektör Kerstin Sandström menade att det också är 

viktigt att tänka på hur vi återkopplar till de som har framfört 

synpunkter och ställt frågor, och inte kunnat få svar direkt. 

Möjligen skulle nämndens månadsannons i lokalpressen kunna 

användas. Dock är den annonsen inte särskilt lättillgänglig. 

Förvaltningen funderar vidare på hur återkopplingen kan ske. 

 

§ 4 Beredning av ärende till kommande nämndsammanträde 

 

a) Stadsdelsnämndens sammanträden och medborgarforum 2017 

Förvaltningen redovisade sitt förslag till nästa års medborgarforum 

och ”utlokaliserade” nämndsammanträden (det vill säga som inte 

hålls i konferenscentrum på Storforsplan 36 i Farsta centrum). 

 

Sammanträden: 

 Tallkrogen torsdag den 9 mars 

 Gubbängen tisdag den 14 november 

 

Medborgarforum: 

 Farsta centrum under demokrativeckan den 6-10 februari, 

eventuellt i samarbete med Farsta ungdomsråd 

 Gubbängen tisdag den 9 maj 

 Sköndal onsdag den 27 september 
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 Tallkrogen måndag den 6 november 

 

Rådet hade inga invändningar mot förslaget. Ett ärende kommer 

att redovisas för nämnden den 2 februari. 

 

b) Fortsatta webbsändningar av nämndens sammanträden? 

Förvaltningen redovisade sina åtgärder utifrån uppdraget från 

nämnden den 16 juni i år att se över den externa kommunikationen 

av webbsändningarna för att öka antalet tittare. Sändningarna har 

marknadsfört mer via de vanliga kanalerna – månadsannonserna, 

Facebook och Twitter. Lokalpressen har kontaktats, med en artikel 

som resultat. Pensionärsrådet har fått information vid ett av sina 

sammanträden och pensionärsföreningarna har fått en notis att 

införa i sina medlemsblad och på sina hemsidor, med en länk till 

sändningarna. 

 

Tittarstatistiken för sammanträdena juni–november ser ut ungefär 

som tidigare. (Den tidigare statistiken redovisades vid nämndens 

sammanträde den 16 juni.) 

 

Rådet menade att detta är en fråga som gruppledarna kan diskutera. 

Ett ärende kommer att redovisas för nämnden den 2 februari. 

 

§ 5 Fördelning av demokratimedel 2017 

Kerstin Sandström rapporterade att nästa års särskilda demokrati-

medel från kommunfullmäktige – 2, 9 miljoner kronor för Farstas 

del – framför allt kommer att användas till personalkostnader, 

Mötesplats Fagersjö och medborgarbudgeten om aktivitetsparken 

Måsen samt till medborgarforum, demokrativeckan och andra 

arrangemang. Kerstin berättade också den glädjande nyheten att 

Boverket har bifallit nämndens ansökan om 1,3 miljoner kronor 

till den nya medborgarbudgeten. 

 

När det gäller det planerade Farstalyftet – en ungefärlig men 

lokalt anpassad motsvarighet till Skarpnäckslyftet – underströk 

ordföranden att det är viktigt att satsningen blir en del i 

demokratiarbetet om den ska finansieras med demokratimedlen. 
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§ 6 Försöksverksamheten i Fagersjö: Medborgarbudget-

process Måsen 

Förvaltningen hade inför sammanträdet redovisat sin projektplan 

för medborgarbudgeten om aktivitetsparken Måsen. Ordföranden 

framförde att det är angeläget att i denna nya process nå de som 

inte deltog i den förra, framför allt villaägare och invandrade 

Fagersjöbor. Han menade också att det är en komplex process där 

det är svårt att skapa delaktighet i alla led. Röstningsförfarandet – 

ett moment som enligt modellen från Sveriges Kommuner och 

Landsting (SKL) måste ingå i en medborgarbudget – ansåg 

ordföranden var otydligt, liksom vem som avgör om de beskrivna 

kriterierna är uppfyllda när förvaltningen ska prioritera bland olika 

förslag. 

 

Vice ordföranden Klas Wissman tyckte att processen verkar ha 

tagit ett steg tillbaka jämfört med den första medborgarbudgeten. 

Förvaltningen menade att den också kan ses som ett steg framåt 

eftersom den, till skillnad från förra gången, innehåller moment 

av fysiska möten och dialoger mellan invånarna – ett viktigt 

moment när det gäller att skapa delaktighet och en känsla av 

gemenskap i området. 

 

Martin föreslog också att förvaltningen skulle fundera på att 

skapa en beredningsgrupp, även det enligt SKL:s modell. Rent 

generellt är det, menade han, viktigare att processen blir bra än 

att den genomförs snabbt. 

 

Förvaltningen noterade rådets synpunkter och instämde i att 

projektplanen självklart kan behöva kompletteras och förändras 

under resans gång utifrån behov som uppstår. Workshopen kan 

till exempel behöva upprepas om mycket få Fagersjöbor deltar 

vid det första tillfället. Även återkopplingar kan behöva 

genomföras vid flera tillfällen. 

 
§ 7 Rapport från SKL:s  styrgruppsmöte för nätverket 

Medborgarbudget den 30 november 

Deltagarna – Martin Westin, Klas Wissman och Lars Bäck – 

berättade. Bland annat hade de noterat det märkliga förfarandet i 

Göteborg att förtroendevalda involverade sig direkt i detaljer i 

genomförandet av en medborgarbudget i en av stadsdelarna där.  
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§ 8 Övriga frågor 

Ingen hade någon övrig fråga att ta upp. 

 
§ 9 Nästa sammanträde 

Rådet håller sitt nästa sammanträde tisdag den 21 februari 2017. 

 


